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Verslag van de bijeenkomst met de Adviesraad Sociaal Domein, gehouden op 18 april 2024 

in de vergaderruimte Bestuur. 

 

Aanwezig: de heer T. Hommersom 

de heer G.J. de Kruiff. voorzitter 

mevrouw D. de Bruin-Palland  

de heer H. Grüschke  

de heer G. van den Brink 

mevrouw E. Wagensveld 

mevrouw D. Vernig 

mevrouw M. Geurts 

mevrouw I. Lesschen – beleidsmedewerker Sociaal Domein 

mevrouw A. van den Berg – beleidsmedewerker Sociaal Domein 

de heer M. Dijkstra – beleidsmedewerker Ruimtelijke Ordening 

mevrouw J. Timmerman, ambtelijk secretaris 

 

Afwezig:  mevrouw H. Verheijen - Leusink, voorzitter  

 

 

1. Opening en welkom  

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. Twee nieuwe leden 

zijn aanwezig en stellen zich nader voor. Er vindt een voorstelrondje plaats. Met de komst 

van twee nieuwe leden, zal de volgende vergadering de takenlijst verder worden ingevuld.  

 

2. Mededelingen / ingekomen post 

 

Mededelingen 

- Er is gestart met de inkoop van vangnetvoorzieningen Wmo. De oude contracten 

verlopen per 1 januari 2025 en moeten opnieuw worden vastgelegd. Bij de inkoop 

wordt zoveel mogelijk opgetrokken met de gemeente Barneveld. 17 april jl. is een 

marktconsultatie gehouden. Dit was een eerste ontmoeting met de aanbieders die 

momenteel maatwerkvoorzieningen leveren. Tijdens dit overleg werd besproken wat 

van belang is voor de inkoop. 6 mei is een vervolg op dit overleg. Tijdens dit overleg 

wordt o.a. nader besproken wat de kosten zullen zijn.  

 

Veel mensen lopen vast wanneer zij doorstromen naar werk. Mensen gaan aan het 

werk op bijv. een zorgboerderij, maar komen vaak niet verder. Het is daarin van 

belang dat consulenten blijven monitoren of diegene op de juiste plek zit en of de 

hulp efficiënt is. Wellicht is dit iets wat vanuit de Participatiewet kan worden 

uitgevoerd. Het is goed om hierin samen op te trekken.  

- De aanbesteding van de Valleihopper wordt maandag 22 april gepubliceerd. 

Aanbieders kunnen zich inschrijven tot 7 juni. 
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Ingekomen stukken 

 Er is een mail ontvangen van Participatie Partners. Namens Menzis wordt onderzocht 

hoe inwoners in de Gelderse Vallei het beste betrokken kunnen worden bij het Integraal 

Zorgakkoord (IZA) van de regio. 14 februari is een bijeenkomst geweest in de regio. 

Hierin is afgesproken dat wanneer er regionale ontwikkelingen zijn waar de adviesraden 

mee van doen krijgen, het interessant is om hierover samen in gesprek te gaan. Een lid 

van de adviesraad zal in gesprek gaan met de contactpersoon van Participatie Partners 

om te bespreken hoe wordt omgegaan met o.a. inwonersparticipatie. Afhankelijk van 

de uitkomst van dit gesprek zal worden gekeken of dit onderwerp zal worden 

geagendeerd voor een volgende vergadering. 

 

Inwonersparticipatie is een belangrijk onderwerp. Hierover bestaat nog veel 

onduidelijkheid. Het is mooi dat inwoners overal bij betrokken worden. Structureel is er 

geen contact met inwoners hoe men dit onderwerp beleeft. Het is belangrijk dat men 

het gevoel krijgt dat men wordt gehoord. Afgesproken wordt het onderwerp 

inwonersparticipatie te agenderen voor een volgende vergadering.  

 

3.  Verslag Adviesraad van 21 maart 2024 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

4.  Actiepuntenlijst van 21 maart 2024 

De actiepuntenlijst wordt doorgenomen en vastgesteld.  
 

5.  Termijnkalender 

De termijnkalender wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

6.  Update Programma Basis op Orde 

De beleidsmedewerker geeft een update over het programma Basis op Orde. Een van de 

opdrachten was het in kaart brengen van het voorliggend veld en welke hiaten er zijn. De 

conclusie van de analyse is dat het met de hiaten wel meevalt, maar dat het voorliggend 

veld meer in de spotlights moet worden gezet en dat er een sociale kaart 2.0 moet komen. 

De indeling in labels kan heel erg helpen in de communicatie en de organisatie. Er ligt een 

voorstel voor de indeling van de sociale kaart 2.0 op basis van 10 icoontjes. Wanneer beleid, 

uitvoering en toegang Sociaal Domein hierop worden gebaseerd, kan makkelijker en 

eenvoudiger worden samengewerkt met het voorliggend veld en kan de communicatie 

richting de inwoner worden vereenvoudigd. Het is belangrijk dat de naamgeving van de 

sociale kaart voldoet aan diverse randvoorwaarden, zoals een neutrale naam, het moet 

makkelijk te onthouden zijn en moet toekomstbestendig zijn. Een besluit over de naam moet 

nog worden genomen. Opgemerkt wordt dat het erg moeilijk is om een goede sociale kaart 

neer te zetten. Borging hierin is erg belangrijk voor de continuïteit. Dit kost tijd, energie en 

geld. Een borging is o.a. het oprichten van een Redactieraad. Deze Redactieraad zou o.a. 

als opdracht hebben het beheren, actualiseren en uitbreiden van de sociale kaart. Deze 

Redactieraad zou kunnen bestaan uit gemeentemedewerkers, partners uit het veld en 

betrokken inwoners.  

De sociale kaart 2.0 zou dé centrale plek moeten worden waar naar wordt verwezen voor 

alle informatie en om verwarring te voorkomen zou het goed zijn dat zo min mogelijk 

informatie op de gemeentelijke website komt te staan.   
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De planning is om de sociale kaart 2.0 voor de zomer gereed te hebben en dat dan ook de 

Redactieraad is opgericht. Ook is het de bedoeling dat dan de gemeentelijke website is 

opgeschoond. Overleggen met partners is het zwakke punt. Mensen haken snel af. Een 

overleg is nuttig als er iets te bespreken valt wat belangrijk is en als er iets nieuws is. 

Mensen moeten het idee hebben dat iets van belang is en nuttig is. Voorstel aan de partners 

is om een deel van de bestaande samenwerkingen te gebruiken. Het is belangrijk dat men 

elkaar weet te vinden. 

 

Een lid van de Adviesraad geeft aan interesse te hebben in deelname in de Redactieraad.  

 

De presentatie die is gegeven wordt doorgestuurd naar de leden.  

 

7. Omgevingswet 

Sinds 1 januari is de Omgevingswet van kracht. In het kader van integraliteit is een nieuw 

proces opgezet. Er is een intaketafel opgericht met een bijbehorend proces. Dit is de tafel 

waarin alle binnen de gemeente bestaande beleidsthema’s aanwezig zijn. Vraag is hoe het 

fysieke en sociale domein samenwerken om te komen tot een oplossing. De opdracht vanuit 

de Omgevingswet is om te denken vanuit de ‘ja, mits’ gedachte. Dus dat meer wordt 

meegedacht om een plan zo in te passen en de omgeving er op een zodanige manier bij te 

betrekken dat het plan voor iedereen wenselijk is. Het idee van de intaketafel is dat het nog 

redelijk open is. Na de intaketafel is er de omgevingstafel, daar worden plannen getoetst op 

haalbaarheid en aan de wet. Hierbij zijn Provincie en Waterschappen aanwezig. Onderdeel 

van het proces is de participatie. De gemeenteraad heeft een overzicht van verplichte 

participatie opgenomen. De gemeente heeft een participatieladder van 3 stappen opgesteld; 

dit gaat van een briefje bij de buren, kopje koffie drinken etc. tot een verplichte organisatie 

van een inwonersavond.  

Verwachtingsmanagement is erg belangrijk. Het is aan de voorkant van participatie erg 

belangrijk om aan te geven wat men wel en niet mag zeggen, horen etc. Participeren is mee 

mogen denken, maar het is geen recht.  

 

Door de leden van de Adviesraad zijn diverse vragen gesteld: 

1. De inwerkingtreding van de Omgevingswet was chaos! 

Wat zijn nu de ervaringen in Scherpenzeel; ook van het digitaal stelsel waarin 

vergunningaanvragen worden verwerkt, zowel voor de gemeente als inwoners 

De ervaringen tot nu toe zijn niet chaotisch. Het nieuwe omgevingsloket heeft een 

nieuwe website gekregen en een nieuwe digitale infrastructuur. Dit heeft lang geduurd 

omdat het niet goed werkte. Op dit moment werkt het nog niet perfect. Het zwaartepunt 

van de chaos lag voor de inwerkingtreding. Momenteel is men nog druk met de 

verwerking van aanvragen die nog onder de oude wetgeving vallen. De digitale 

infrastructuur lijkt te werken. Er zijn nog een aantal kleine zaken waar tegenaan wordt 

gelopen. Zo kunnen professionals reeds ingediende aanvragen niet meer aanpassen. 

Voor particulieren is het lastig dat de vergunningencheck niet goed werkt.  

 

2. De wet benadrukt het belang van inwonersparticipatie. Hoe wordt de samenleving 

betrokken, welke rol krijgen inwoners? Hoe wordt teruggekeken op de participatie van 

de inwoners rond het plan de Nieuwe Koepel, in het bijzonder over de 

verkeersontsluiting? 



 

4 

 

Bij de intaketafel krijgen inwoners een belangrijke rol. De initiatiefnemer krijgt de rol 

binnen het proces om een toelichting te geven van de plannen. Hierdoor wordt de 

initiatiefnemer beter in het proces meegenomen. Via de participatieladder wordt bepaald 

hoe de directe omgeving een rol krijgt bij de plannen.  

 

3. Hoe worden bij het plan Nieuwe Koepel de inwoners betrokken over de gevolgen van 

de Energietransitie (aardgasvrij, verduurzaming etc.)  

Bij nieuwbouw zijn regels vanuit het Rijksbouwbesluit, nu geheten BENG (Bijna Energie 

Neutrale Gebouwen). Alle woningen worden zo opgeleverd, voldoend aan de hoogste 

normen die er op dit moment zijn voor nieuwbouw. 

 

4.  Omgevingswet kent als een van de uitgangspunten een integrale en samenhangende 

leefomgeving. Daarbij ook de relatie met het sociaal domein. Hoe pakt de gemeente dit 

aan? Is er in de Omgevingsvisie aandacht voor bv verbinding met het langer zelfstandig 

wonen, participatie, gezondheid (bomenbeleid). M.a.w. zowel fysieke (leefomgeving) 

kant als de "zachte" kant ( de samenleving zelf) en hoe ziet die er dan uit? Ook overleg 

met woningcorporaties?  

De contacten met de woningcorporaties zijn goed. Het sociaal domein wordt betrokken 

door middel van de intaketafel. Het beleid is de omgevingsvisie. Dit is vooruitlopend op 

de inwerkingtreding van de Omgevingswet al vastgesteld. Het beleid leidt tot uitvoering, 

de uitvoering leidt tot participatie waarin je feedback krijgt op de uitvoering, dit leidt tot 

een nieuwe blik waar het beleid functioneert en dit kan leiden tot nieuw beleid.  

 

Advies vanuit de Adviesraad wordt zeker op prijs gesteld. Inwoners moeten helder krijgen 

wat men kan inbrengen bij ontwikkelingen die hen raken.  

 

8. Voorbespreken gesprek wethouder d.d. 20 juni  

Een overzicht van alle ingediende vragen wordt naar de leden gemaild. Dit agendapunt wordt 

doorgeschoven naar de volgende vergadering. 

 

9. Jaarplan  

Het jaarplan wordt aangeboden aan het college. Hierbij zal de opmerking worden gemaakt 

dat wegens omstandigheden de aanbieding van het jaarplan vertraging heeft opgelopen. 

Het komende jaarplan zal in een nieuwe jasje worden gestoken. 

 

10. Rondvraag  

Op dit moment zijn er voor mensen met een beperking veel obstakels in het dorp. Met 

betrekking tot de Nieuwe Koepel is het wellicht goed om als Adviesraad vast na te denken 

over zaken die aan het college kunnen worden meegegeven zoals bijvoorbeeld veiligheid.  

Dit onderwerp zal worden geagendeerd voor een volgende vergadering. 

 

11.  Sluiting 

De voorzitter dankt iedereen hartelijk voor de aanwezigheid. De volgende vergadering van 

de Adviesraad Sociaal Domein zal zijn op donderdag 16 mei 2024 van 10.00 - 12.00 

uur in vergaderruimte Buitendienst, ’t Zwarteland 25 in Scherpenzeel. 


